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前言 
Preface 

 
历史与人文学的研究总是遵循一种僵化的二元观念：一方是“自然”，另外一

方是“人类”。学者们一直都承认人类必须栖居于他们的物质身体之内，然而，人

类的“精神”、“思想”，或者“灵魂”方是真正重要的。正是“人类精神”令我

们超拔于自然，例外于它。如此二元论源自陈旧的思想-身体区隔，它深植于宗教

与哲学，特别是西方文化之中；但是，如此区隔已在瓦解，为一种对实质、边界与

物质更为复杂的理解所取代。 
 
The study of history and the humanities has generally followed a rigidly dualistic 

approach: “nature” on one side and “humanity” on the other. Scholars have long accepted 
that humans must live in their material bodies, but it is their “spirit,” “mind,” or “soul” 
that really counts. It is the “human spirit” that lifts us out of nature and makes us 
exceptional. This dualism derives from an old mind-body distinction that is rooted deeply 
in religion and philosophy, especially in western cultures, but is now breaking down and 
being replaced by a more complex understanding of substances, boundaries, and 
materiality.     

 
我们的会议致力于探寻这种后二元论的视角。我们将“健康”概念置于讨论的

核心。健康现在成为一个超越旧有思想与身体区隔的问题，它将我们同一切自然联

系在一起。健康不只是关乎人的状态，或者仅仅是思想的状态，同样也指向所有活

生生的有机体，甚至，在某些观点看来，指向作为一个复杂生态圈的行星地球的健

康。蕾切尔·卡森率先提出了此种更为宽广的概念，这位美国生态学家在 1962 年

为世人贡献了《寂静的春天》一书，迄今已被翻译成三十余种文字。卡森强调，我

们对非人类世界所做的一切都将加诸我们自身。她警告我们，若我们在环境中喷洒

杀虫剂，或者发射放射性物质，这些物质甚至可能会对子宫中的胚胎产生影响，并

令所有人罹患疾病。由此，诞生了现代“环保运动”，它令健康及其对健康的威胁

成为我们时代的核心关怀。今天，人们普遍认识到，人类的命运与地球的命运不可

或分。 
 
Our meeting is devoted to exploring a post-dualistic perspective. We put the concept 

of “health” at the center of our discussions. Health now appears to be a problem 
transcending old mind-body distinctions, linking us to all of nature. Health is not just a 
human state, or only a state of mind, but can also refer to the health of all living 
organisms and even, according to some views, to the health of Planet Earth as a complex 
ecosphere. This broader concept was pioneered by Rachel Carson, the American 
ecologist who in 1962 gave us the book Silent Spring, which has been translated into 
more than thirty languages. Carson argued that what we do to the nonhuman world we do 
also to ourselves. If we put chemical pesticides or radioactivity into the environment, she 
warned, those substances might affect even embryos in the womb and make all people 
sick. Thus was born the modern “environmental movement,” which has made health and 
threats to health a central concern of our time. Today it is widely understood that the fate 
of humans is inextricably linked to the fate of the earth.   
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我们以此生态视角指导对于过去、现在、未来的研究。我们寻求那些已被遗忘

的古老洞见，从后二元的角度探讨城市与乡村的历史，并且询问那些被我们以食物

和营养、药品和污染物等形式摄入体内的物质，如何对健康的各个层面发生影响。

在我们看来，科学、技术、经济环境、发展规划、社会政治皆为健康之所意味与要

求的情境。无论我们的学科背景是环境史还是医疗史，是人类学、政治学、艺术，

还是自然科学，我们都在试图理解我们人类思想-身体的本质如何将我们与地球绑

缚在一起，理解这一关系所发生的种种变化如何伴随时间而迁变。 
 
We take that ecological perspective as a guide to the study of the past, present, and 

future. We look for ancient insights that have been forgotten, explore urban and rural 
history from a post-dualistic view, and ask how what we take into our bodies in the form 
of food and nutrition, medicines and pollutants, affected health in all its dimensions. We 
look at science, technology, economic conditions, schemes of development, and social 
politics as the context of what health means or requires. Whether we come from 
environmental history or the history of medicine, from anthropology, politics, the arts or 
natural sciences, we seek to understand how our human mind-body nature has bound us 
to the earth and how changes in that relation have changed over time. 
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•5 月 30 日，星期四 
中国人民大学逸夫国际会议中心第一会议室 

 

THURSDAY, MAY 30  
[Conference Room 1, Yifu International Conference Center, RUC] 

 
会议注册开放时间：  
5.29 2:00-5:00 pm 
5.30 8:00am-2:00 pm 
5 月 30 日下午 2:30，我们将在酒店大堂集合，前往会议地点。 

 
Registration will open from 2:00-5:00 pm (May 29) and from 8:00 am – 2:00 pm (May 
30) in the lobby of the Yanshan Hotel. At 2:30pm we will gather in the lobby and walk 
together to the opening plenary session. 
 
开幕式 Opening Ceremony /3:00-3:30 pm 
 
 主持：夏明方，中国人民大学  

Moderator: XIA Mingfang, Renmin University of China  
 
翻译：侯深，中国人民大学 

 Translator: HOU Shen, Renmin University of China 
 

开幕式致辞： 

中国人民大学常务副书记 张建民 

中国人民大学历史学院院长 黄兴涛 

蕾切尔·卡森社会与环境中心联合主任、德意志博物馆研究部主任  

赫尔穆特·特里施勒 

 
Welcoming remarks by the Vice President of Renmin University of China, 
ZHANG Jianmin; HUANG Xingtao, Dean of the School of History, RUC; and 
Helmuth TRISCHLER, Co-Director of the RCC and Research Director of the 
Deutsches Museum, Munich 
 
合影 Group photograph  /3:30-3:45 pm    
 

主旨演讲 Keynote address  /3:45-5:30 pm    
 

南希·兰斯顿 ：密歇根科技大学环境史杰出教授，《维持苏必利尔湖》、

《毒躯》、《水陆交汇之处》、《森林梦想、森林梦魇》等书作者 
 

Nancy LANGSTON, Distinguished Professor of Environmental History, 
Michigan Technological University, author of Sustaining Lake Superior, Toxic 
Bodies, Where Land and Water Meet, and Forest Dreams, Forest Nightmares 
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《人新世中的气候变化、毒物与健康生态学》 
“Climate Change, Toxics, and an Ecology of Health in the Anthropocene”  
 
主持人：唐纳德·沃斯特 
Introduced by Donald WORSTER 
    

欢迎晚宴    峰尚圣宴 
Welcoming dinner at Fengshang Restaurant /6:00-8:00 pm 
 

 

注意事项：在接下来的两天，共有四个分论坛，各自围绕一个子议题，松散组织而

成。会议不做正式论文宣讲，每位参会者都应提前研读所有论文，有备而来，分享

你关于这些论文的观点。每个分论坛包含五篇论文，与会者将首先对每篇论文进行

简短评议（每篇评议大约 15 分钟），而后开放讨论。每位论文提交者在会议中都

将担任一次评议者，通常是针对一篇与你的专长或兴趣无密切联系的文章。评议应

对文章的主题与论点做简短介绍，最后评价其优劣之处，并为小组讨论提供建议。 
 
NOTE:  There will be four sessions over the next two days, each loosely organized 
around a subtheme. No papers will be formally presented at the conference. Each 
participant should study all the papers in advance and come prepared to share your 
thoughts about them.  Sessions will consist of peer critiques of five papers (each critique 
about 15 minutes long), followed by open, general discussion.  Every paper presenter will 
serve as critic once during the conference, often for a paper that has no close relationship 
to your particular expertise or interests. Your critique should provide a brief summary of 
the paper you are assigned and then an analysis of the core argument or main themes, and 
it should end with comments on strengths and weaknesses along with suggestions for 
group discussion.   

 
 

•5 月 31 日，星期五 
（中国人民大学逸夫国际会议中心第一会议室） 

 
FRIDAY, 31 May 

(Conference Room 1, Yifu International Conference Center, RUC) 
 

第一组：公共健康与经济发展 9:00-12:00 pm 
 

Session I: Public Health and Economic Development /9:00-12:00 pm 
  

主持：唐纳德·沃斯特（中国人民大学） 
Chair: Donald WORSTER (Renmin University of China) 
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1. 保罗·萨特（美国，科罗拉多大学）：《巴拿马的黄热病控制：人类与环

境健康的分水岭》 
 

Paul SUTTER (University of Colorado, US), “Yellow Fever Control in Panama: 
A Watershed in Human and Environmental Health”  
 
评议：艾瑞丝·布罗维 
Critic: Iris BOROWY 

 
2.  詹妮弗·L. 德尔（美国，加州大学圣克鲁兹分校）：《治疗环境的肝》 
 
Jennifer L. DERR (University of California, Santa Cruz, US), “Treating the 
Relational Liver”  

 
评议：保罗·萨特 

 Critic: Paul SUTTER 
 

3. 刘且依（加拿大，多伦多大学）：《想象“瘴气之地”中的傣族人：云南

南部医学与人类学相遇，1912-1949》 
 
Qieyi LIU (University of Toronto, Canada), “Envisioning Dai People in the 
‘Land of Miasma’: Medical-Anthropological Encounters in Southern Yunnan, 
1912-1949” 

  
评议：高敏 
Critic:  Miriam GROSS 

 

茶歇 Tea and coffee break  /10:30-11:00 am    
 
4.  高敏（美国，俄克拉荷马大学）：《对抗病原体：毛泽东时代乡村健康

运动中环境与疾病的变动角色》 
 
Miriam GROSS (University of Oklahoma, US), “Confronting Pathogens: The 
Changing Roles of Environment and Disease in Maoist Era Rural Health 
Campaigns” 
 
评议：詹妮弗·L. 德尔 

 Critic: Jennifer L. DERR  
 

5. 艾瑞丝·布罗维（中国，上海大学）：《危险废品：1970 年代国际组织

强调不断增长之国际挑战的开始》 
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Iris BOROWY (Shanghai University, China), “Hazardous Waste: The Beginning 
of International Organizations Addressing a Growing Global Challenge in the 
1970s” 

  
评议：刘且依 
Critic: Qieyi LIU  
 

自助午餐 峰尚圣宴 
Lunch buffet at Fengshang Restaurant /12:30-1:30pm 
 
 
第二组：营养，药物与专业知识 2:00-5:00 pm 

 
Session II:  Nutrition, Drugs, and Expertise /2:00 - 5:00 pm 

 主持：张勇安（上海大学） 
Chair: ZHANG Yong’an (Shanghai University) 

 
1. 茱莉亚·普拉科夫耶娃（意大利，威尼斯大学）：《边界上的健康与药物

认知：跨越障碍、转移内容》 
 
Julia PRAKOFJEWA (Ca’ Foscari University of Venice, Italy), “Perceptions of 
Health and Medications on the Border: Crossing Barriers, Transferring Contents”  
 
评议：托马斯·勒坎 
Critic: Thomas LEKAN 

 
2. 托马斯·勒坎（美国，南卡罗莱纳大学）：《“Having Your Game and 

Eating It Too”：野味利用与东非的生态健康，1961-1966》 
 
Thomas LEKAN (University of South Carolina, US), “‘Having Your Game and 
Eating It Too’: Bushmeat Utilization and the Ecological Health of East Africa, 
1961-1966”  

  
评议：黄梣 
Critic: HUANG Chen 

 
3.  米歇尔·马特（美国，宾夕法尼亚州立大学贝克斯分校）：《遗忘环

境：黑兹尔·斯蒂贝林与弗朗西斯·摩尔·拉佩的营养处方》 
 
Michelle MART (Pennsylvania State University, Berks, US), “Forgetting the 
Environment: The Nutritional Prescriptions of Hazel Stiebeling and Frances 
Moore Lappé” 

 
评议：安妮塔·卡拉斯科 
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Critic: Anita CARRASCO 
 

茶歇 Tea and coffee break /3:30-4:00 pm 
 
4.  黄梣（中国，香港城市大学）：《重新审视食用植物学家运动：饥荒食

品与人类健康》 
 
HUANG Chen (City University of Hong Kong, China), “The Esculentist 
Movement Revisited: Famine Foods and Human Wellness”  

 
评议：米歇尔·马特 
Critic: Michelle MART 

 
5.  安妮塔·卡拉斯科（美国，路德学院）：《当帕查玛玛感到饥饿：阿塔

卡马沙漠中的治愈与不幸》 
 
Anita CARRASCO (Luther College, US), “When Pachamama Is Left Hungry: 
Healing and Misfortune in the Atacama Desert”  

 
评议：茱莉亚·普拉科夫耶娃 

 Critic: Julia PRAKOFJEWA 
 
晚餐 汇贤食府 
Dinner at Huixian Restaurant / 5:30-7:30 pm 

 
 

•6 月 1 日，星期六 
（中国人民大学逸夫国际会议中心第一会议室） 

 

SATURDAY, 1 June  
(Conference Room 1, Yifu International Conference Center, RUC) 

 

第三组：城市/乡村身体 8:30 -11:30 am 

 
Session III Urban/ Rural Bodies   /8:30 -11:30 am 
 

主持：陈昊（中国人民大学） 
 Chair: CHEN Hao (Renmin University of China) 
 

1. 盖伊·盖尔特纳，泰勒·扎内里（荷兰，阿姆斯特丹大学）：《绘制中世

纪博洛尼亚的健康地图：地理空间与环境方法》 
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Guy GELTNER and Taylor ZANERI (University of Amsterdam, Holland), 
“Mapping Health in Medieval Bologna: A Geospatial and Environmental 
Approach”  

 
评议：阿迪提亚·拉梅什 

 Critic: Aditya RAMESH 
 
 2.  阿迪提亚·拉梅什（英国，伦敦大学）：《寻找“纯”水：班加罗尔，

1860-1900》 
 

Aditya RAMESH (University of London, UK), “The Search for ‘Pure’ Water: 
Bangalore, 1860-1900”  

 
评议：曹牧 

 Critic: CAO Mu 
 

3.  曹牧（中国，天津师范大学）：《景观美化的弊病：城市绿化与过敏风

险——以天津市为例》 
 
CAO Mu (Tianjin Normal University, China), “The Malaises of Landscaping: 
Urban Afforestation and Allergy Risk--A Case Study of Tianjin”  

 
评议：刘黛军 

 Critic: LIU Daijun 
 

茶歇 Tea and coffee break  /10:30 - 11:30 am 
 

4. 刘黛军（中国，清华大学）：《自然疗法概念对美国疗养院变迁的影响》 
 

LIU Daijun (Tsinghua University, China), “The Impact of the Nature Cure 
Concept on the Vicissitude of the American Sanatorium” 

 
评议：基特·海因茨曼 

 Critic: Kit HEINTZMAN 
 
5. 基特·海因茨曼（美国，哈佛大学）：《启蒙运动时期的多物种医学》 
 
Kit HEINTZMAN (Harvard University, US), “The Enlightenment’s 
Multispecies Medicine” 

 
评议：盖伊·盖尔特纳 

 Critic: Guy GELTNER 
 
自助午餐 峰尚圣宴 
Lunch buffet at Fengshang Restaurant  /12:00 noon - 1:00pm 
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第四组：变动的健康概念 1:30-4:30 pm 

 
Session IV: Shifting Concepts of Health /1:30-4:30 pm 

 
 主持：赵秀荣（中国人民大学） 

Chair: ZHAO Xiurong (Renmin University of China) 

 
1. 林奇峯（新加坡，南洋理工大学）：《20 世纪生态学中健康观念的演

变：从奥尔多·利奥波德的土地健康到生态系统健康》 
 

LIN Qi Feng (Nanyang Technological University, Singapore), “The Evolution of 
the Concept of Health in Ecology during the 20th Century: From Aldo Leopold’s 
Land Health to Ecosystem Health”  
 
评议：朱尔斯·A·斯科特尼斯-布朗 

 Critic: Jules A. SKOTNES-BROWN 
 

2. 萨拉·M.博格斯特莱斯（中国，香港中文大学）：《大卫·巴克的自焚

与身体-地球隐喻的局限》 
 
Sara M. BERGSTRESSER (Chinese University of Hong Kong, China), “The 
Self-Immolation of David Buckel and the Limits of the Body-Earth Metaphor” 

   
评议：林奇峯 
Critic: LIN Qi Feng 

 
3. 朱尔斯·A. 斯科特尼斯-布朗（英国，剑桥大学）：《预防瘟疫，带来平

衡：1920 年代到 30 年代南非作为公共健康的经济动物学与野生动物保护》 
 
Jules A. SKOTNES-BROWN (University of Cambridge, UK), “Preventing 
Plagues, Bringing Balance: Economic Zoology and Wildlife Protection as Public 
Health in 1920s-30s South Africa” 
  
评议：萨拉·M. 博格斯特莱斯 
 Critic: Sara M. BERGSTRESSER 

 
茶歇 Tea and coffee break  /3:00 -3:30 pm 

  
4. 李钟敏（韩国，科学技术大学）：《重新定义健康与工程以拯救二者：美

国卫生工程教育与实践的挑战与回应，1923-1973》 
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Jongmin LEE (University of Science and Technology, South Korea), 
“Redefining Health and Engineering to Save Both: Challenges to and Responses 
from American Sanitary Engineering Education and Practice, 1923-1973” 
 

评议：刘旭 
 Critic: LIU Xu 
 

5. 刘旭（中国，重庆邮电大学）：《从约翰·斯诺到 M. K. 甘地：不列颠

“热带疾病”与殖民时期印度健康观念的形成》 
 
LIU Xu (Chongqing University of Posts and Telecommunications, China), “From 
John Snow to M.K. Gandhi: Public Health, Tropical Diseases, Nature Therapy 
and Formation of Indian Health Conceptions”  

 
评议：李钟敏 

 Critic: Jongmin LEE 
 

总结讨论 4:30-5:30pm 
 
Concluding Remarks  /4:30-5:30pm 
 

主持：侯深 
 Chairperson: HOU Shen 
 

讨论人：赫尔穆特·特里施勒、夏明方 
Speakers: Helmuth TRISCHLER and XIA Mingfang 

 
告别晚宴 汇贤食府 

Closing dinner at Huixian Restaurant /6:00-8:00pm 
 
   

• 会后考察• 
 

6 月 2 日（星期日），我们将前去长城与十三陵，所有参会人员均可自愿参加。请

在会议期间报名确认参加。每人收取 150 元人民币（22 美元）以支付门票和午餐

费，会议提供免费班车。大巴上午 8:00 将从燕山大酒店准时出发。我们将尽量在

下午 6:00 前返回酒店，参加者需自己解决晚餐。 
 

• Special Event•  
 

On Sunday, 2 June, we will offer a post-conference field trip to the Great Wall and the 
Ming Imperial Tombs, optional for all conference participants.  Please sign up in advance 
during the conference. A nominal fee of 150 renminbi (US$22) per person will be 
collected to defray the cost of the entrance fee and lunch, but transportation will be via a 
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free shuttle bus provided by Renmin University. There will be ample room for all. The 
bus will leave from the Yanshan Hotel promptly at 7:50 am. We will try to return to the 
hotel by 6:00 pm, after which participants should find dinner on their own.   
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与会者名单 

Participants 

 
1. 萨拉·M. 博格斯特莱斯（BERGSTRESSER, Sara M.），中国（PRC），香港中

文大学（Chinese University of Hong Kong） 
2. 艾瑞丝·布罗维（BOROWY, Iris），中国（PRC），上海大学（Shanghai 

University） 
3. 曹牧（ CAO, Mu ），中国（ PRC ）， 天津师范 大学 （ Tianjin Normal 

University） 
4. 安妮塔·卡拉斯科（CARRASCO, Anita），美国（US），路德学院（Luther 

College） 
5. 陈昊（CHEN, Hao），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
6. 程相占（CHENG, Xiangzhan），中国（PRC），山东大学文学院（School of 

Literature, Shandong University） 
7. 邓一帆（DENG, Yifan），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
8. 詹妮弗·L. 德尔（DERR, Jennifer L.），美国（US），加州大学圣克鲁兹分校

（University of California, Santa Cruz） 
9. 杜宣莹（DU, Xuanying），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
10. 付成双（FU, Chengshuang），中国（PRC）， 南开大学历史学院（Faculty of 

History, Nankai University） 
11. 高峰（GAO, Feng），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
12. 高国荣（GAO, Guorong），中国（PRC），中国社科院世界史所（The Institute 

of World History, CASS） 
13. 盖伊·盖尔特纳（GELTNER, Guy），荷兰（Holland），阿姆斯特丹大学

（University of Amsterdam） 
14. 耿晓明（GENG, Xiaoming），中国（PRC），中国社会科学出版社（China 

Social Sciences Press） 
15. 高敏（GROSS, Miriam），美国（US），俄克拉荷马大学（University of 

Oklahoma） 
16. 何黎萍（HE, Liping），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
17. 基特·海因茨曼（HEINTZMAN, Kit），美国（US），哈佛大学（Harvard 

University） 
18. 侯深（HOU, Shen），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
19. 胡恒（HU, Heng），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of History, 
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RUC） 
20. 黄梣（HUANG, Chen），中国（PRC），香港城市大学（City University of 

Hong Kong） 
21. 黄兴涛（HUANG, Xingtao），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School 

of History, RUC） 
22. 姜萌（JIANG, Meng），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
23. 金永丽（JIN, Yongli），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
24. 南希·兰斯顿（LANGSTON, Nancy），美国（US），密歇根科技大学

（Michigan Technological University） 
25. 李钟敏（LEE, Jongmin），韩国（South Korea），科学技术大学（University of 

Science and Technology） 
26. 托马斯·勒坎（ LEKAN, Thomas ），美国（ US ），南卡罗莱纳大学

（University of South Carolina） 
27. 林奇峯（LIN, Qi Feng），新加坡（Singapore），南洋理工大学（Nanyang 

Technological University） 
28. 林展（LIN, Zhan），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
29. 刘黛军（LIU, Daijun），中国（PRC），清华大学（Tsinghua University） 
30. 刘后滨（LIU, Houbin），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
31. 刘且依（LIU, Qieyi），加拿大（Canada），多伦多大学，（University of 

Toronto） 
32. 刘旭（LIU, Xu），中国（PRC），重庆邮电大学（Chongqing University of 

Posts and Telecommunications） 
33. 陆伊骊（LU, Yili），中国（PRC），清华大学科学史系（Department of the 

History of Science） 
34. 米歇尔·马特（MART, Michelle），美国（US），宾夕法尼亚州立大学贝克斯

分校（Pennsylvania State University, Berks） 
35. 梅雪芹（MEI, Xueqin），中国（PRC），清华大学历史系（Department of 

History, Tsinghua University） 
36. 孟锴（MENG, Kai），中国（PRC），商务印书馆（The Commercial Press） 
37. 桑哈米特拉·穆克吉（MUKHERJEE, Sanghamitra），爱尔兰（Ireland），都柏

林大学学院（University College Dublin） 
38. 茱莉亚·普拉科夫耶娃（PRAKOFJEWA, Julia），意大利（Italy），威尼斯大

学（Ca’ Foscari University of Venice） 
39. 乔瑜（QIAO, Yu），中国（PRC），首都师范大学历史系（Department of 

history, Capital Normal University） 
40. 阿迪提亚·拉梅什（RAMESH, Aditya），英国（UK），伦敦大学（University 

of London） 
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41. 朱尔斯·A ·斯科特尼斯 -布朗（ SKOTNES-BROWN, Jules A.），英国

（UK），剑桥大学（University of Cambridge） 
42. 宋儒（SONG, Ru），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
43. 保罗·萨特（SUTTER, Paul），美国（US），科罗拉多大学（University of 

Colorado） 
44. 赫尔穆特·特里施勒（TRISCHLER, Helmuth），德国（Germany），德意志博

物馆/慕尼黑大学（Deutsches Museum/ RCC） 
45. 王大庆（WANG, Daqing），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
46. 王文婧（WANG, Wenjing），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School 

of History, RUC） 
47. 王瓒玮（WANG, Zanwei），中国（PRC），中国社会科学院日本所（Institute 

of Japanese Studies, CASS） 
48. 唐纳德·沃斯特（WORSTER, Donald），美国（The United States），堪萨斯大

学/中国人民大学（University of Kansas/RUC） 
49. 夏明方（XIA, Mingfang），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
50. 萧凌波（XIAO, Lingbo），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
51. 许海云（XU, Haiyun），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
52. 姚晗（YAO, Han），爱尔兰（Ireland），都柏林大学学院（University College 

Dublin） 
53. 姚靓（YAO, Liang），中国（PRC），北京大学医学人文学院（School of 

Health Humanities, Peking Universtiy） 
54. 岳冰茹（YUE, Bingru），加拿大（Canada），女王大学历史系（Queen’s 

University, Department of History） 
55. 泰勒·扎内里（ZANERI, Taylor），荷兰（Holland），阿姆斯特丹大学

（University of Amsterdam） 
56. 张 勇 安 （ ZHANG, Yong’an ） ， 中 国 （ PRC ） ， 上 海 大 学 （ Shanghai 

University） 
57. 赵晋华（ZHAO, Jinhua），中国（PRC），《中华读书报》（China Reading 

Weekly） 
58. 赵秀荣（ZHAO, Xiurong），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
59. 赵珍（ZHAO, Zhen），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
60. 朱浒（ZHU, Hu），中国（PRC），中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
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61. 王志刚（WANG, Zhigang），中国（PRC），北京师范大学历史学院（School 
of History, Beijing Normal University） 

 
 
 
 

会务组 

Staff 
 
1. 白晓漫（BAI, Xiaoman），中国，中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
2. 方文正（FANG, Wenzheng），中国，中国人民大学历史学院（School of 

History, RUC） 
3. 蓝大千（LAN, Daqian），中国，中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
4. 邵华（SHAO, Hua），中国，中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
5. 王茹（WANG, Ru），中国，中国人民大学历史学院（School of History, RUC） 
6. 郑坤艳（ZHENG, Kunyan），中国，中国人民大学历史学院（School of History, 

RUC） 
 

 


